



Strasbourg, 3 June/juin 1994

PUBLIC DOCUMENT
DOCUMENT PUBLIC
CAHMIN (94) 15
bilingual/bilingue

**AD HOC COMMITTEE FOR THE PROTECTION OF
NATIONAL MINORITIES**

(CAHMIN)

**COMITE AD HOC POUR LA PROTECTION DES
MINORITES NATIONALES**

(CAHMIN)

**RECENT DECISIONS OF THE COMMITTEE OF MINISTERS
RELEVANT TO THE CAHMIN**

**DECISIONS RECENTES DU COMITE DES MINISTRES
INTERESSANT LE CAHMIN**

At their 513th meeting (May 1994), the Ministers Deputies took the following decisions concerning the CAHMIN:

- "to consult the Ac Hoc Committee for the protection of National Minorities (CAHMIN) and the European Commission against Racism and Intolerance (ECRI), with a view to a possible invitation, if they request it, to States having applied for membership of the Council of Europe, and to the Holy See, to participate in the work of these two bodies as observers."
- "to transmit the Final Communiqué of the 94th Session to the Ac Hoc Committee on the Protection of National Minorities (CAHMIN), drawing attention to its contents;"

The Press Release containing the final Communiqué referred to in the later decision is available as a separate document.

Lors de leur 513e réunion (mai 1994), les Délégués des Ministres ont pris les décisions suivantes concernant le CAHMIN:

- "de consulter le Comité ad hoc pour la protection des minorités nationales (CAHMIN) et la Commission européenne contre le racisme et l'intolérance (ECRI) en vue d'une invitation éventuelle, à leur demande, aux Etats candidats à l'adhésion au Conseil de l'Europe, ainsi qu'au Saint-Siège, à participer aux travaux de ces deux instances en tant qu'observateurs."
- "de transmettre le Communiqué final de la 94e Session au Comité ad hoc sur la protection des minorités nationales (CAHMIN), en attirant son attention sur son contenu;"

Le Communiqué de Presse contenant le Communiqué final auquel se réfère cette dernière décision est disponible sous forme de document séparé.